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獎學金續獎注意事宜
第七條 獲得本辦法獎學金之大學部學生，自入學第二學期起，應於每學期正式上課日
起二週內，向國際暨兩岸事務報到，始得繼續領取當學期獎學金；若未能於時間內完
成報到，視同放棄受獎資格。

自入學第三學期起，於每學期正式上課日起二週內，檢附前一學期成績單向國際暨兩
岸事務處申請續領該學期之本校獎學金，續領審查標準如下：

一、大學部全英語授課國際商務及國際金融學士學位學程

(一)學雜費半免獎學金：

1.前一學期學業平均成績達及格標準。

2.成績未達上述標準者，將取消受獎資格，爾後成績達上述標準，得提出申請恢復
續領獎學金。

3.學雜費固定繳交新臺幣 24,000 元。

(二)學雜費全免獎學金

1. 獎學金續領標準為前一學期學業平均成績達 GPA3.2 (百分制 78 分 ) 以上
或前一學期學業平均成績達半免生續領標準且代表學校參加國際競賽獲獎者。

2.若未通過學雜費全免獎學金申請者，則依學雜費半免標準審查。爾後學期達學雜
費全免獎學金，得再續領學雜費全免獎學金。

二、大學部中文授課學程

(一)學雜費半免獎學金：學雜費固定繳交新臺幣 24,000 元。

(二)學雜費全免獎學金：大學部學雜費全免獎學金學生學業平均成績需達 78 分(含)或
GPA3.2(含)以上。

全部學生適用

114學年起新生適用



STUST SCHOLARSHIP REGULATION
Article 7 Starting from the SECOND semester after admission, currently enrolled

undergraduate students who have received the scholarship are required to report within

2 weeks after the classes begin to continue receiving the scholarship for that semester.

Failure to report within the designated time frame will be regarded as an abandonment

of the scholarship eligibility.

Starting from THIRD semester after admission, submit transcripts from the previous

semester to the Office of International Affairs within two weeks after the classes begin for

renewal verification.

The review criteria for renewal are as follows:

1. Undergraduate International Business and Finance Programs

(1) Half tuition waiver:

i. Students should maintain a minimum GPA 1.7 out of 4.3(60 out of 100) in the previous

semester.

ii.Students who fail to maintain the above academic criteria will be disqualified from

receiving the scholarship. Once their academic performance meets the above criteria in the

subsequent semester, they may apply to have the scholarship reinstated.

iii.The tuition herein is fixed at 24,000 TWD per semester.

ALL STUDENTS

Starting from 2025 Fall STUDENTS



【交通安全提醒｜交通事故處理須知】
FOR YOUR SAFETY: IMPORTANT TRAFFIC 
RULES IN TAIWAN
• 騎機車時一定要戴安全帽。Always wear a helmet.

• 遵守交通號誌與標誌，紅燈停、綠燈行。Obey traffic lights and signs.

• 看到行人請禮讓通行。不禮讓行人可能會被開罰。Yield to pedestrians—
failure to do so may result in a fine.

⚠️若發生交通事故或車禍，請務必遵循以下步驟：If you are involved in a traffic 
accident:

• 請立刻通知警方報案（110），不要只是相信對方說「沒關係」或「不用報
警」。Call the police immediately (dial 110). Do not simply trust the 
other party if they say “it’s okay” or “no need to report.”

• 有些人事後可能會向你索取高額賠償，請務必保護自己。Some people may 
later demand high compensation, so please protect yourself.

• 即使雙方同意和解，也一定要到警察局辦理正式和解程序，不能只靠口頭約
定。Even if both parties agree to settle, you must go to the police 
station for a formal settlement—a verbal agreement is not enough.

• 請告知校安中心(06)301-0000與國際處以便提供協助。Inform the Campus 
Security Center (06)301-0000 and OIA, so we can assist you.



防詐騙宣導
ANTI-FRAUD



什麼是虛擬帳戶？WHAT IS A 
DUMMY ACCOUNT?

• 是以你名義開立的帳戶，但交由他人使用

• A bank account opened in your name but controlled by someone 

else.

• 通常被詐騙集團用來洗錢

• Often used by fraud syndicates to launder money.

• 錢流追蹤到你名下時，警方會找上你

• You'll be held responsible when the money trail leads to your name.



什麼是資金騾子(車手)？
WHAT IS A MONEY MULE?

• 幫詐騙集團領錢或轉交現金的人

• Someone who withdraws or transfers money for scammers.

• 即使沒拿錢，也構成詐欺與洗錢罪

• Even if you don't keep the money, it's still fraud.

• 騾子容易被抓，還可能要賠償受害者

• Mules are often caught and must repay victims.



海外求職詐騙警示 JOB SCAM 
WARNINGS

• 社群媒體上高薪短期工作多為詐騙陷阱

• High-paying job offers on social media are often scams.

• 到台灣後被沒收護照與手機，被迫收錢

• Victims are forced to collect money for scammers.

• 被抓後無法回國，還可能要賠償受害者

• Arrested victims lose everything and face legal action.



法律風險 LEGAL RISKS

• 出售帳戶、ATM卡或密碼是違法行為

• Selling your account, ATM card, or PIN is illegal.

• 你將成為詐騙共犯

• You become an accomplice to fraud.

• 這不只是違法，而是犯罪行為

• It's not just illegal—it's a crime.



嚴重後果 CONSEQUENCES

• 面臨1至10年徒刑與驅逐出境

• 1–10 years in prison and deportation.

• 所有帳戶將被凍結，無法提款或借貸

• Bank accounts frozen, limited access to funds.

• 永久犯罪紀錄，無法再入境台灣

• Permanent criminal record, banned from Taiwan.

• 即使逃離台灣，仍會被通緝

• You'll still be wanted by Taiwanese police.
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端午節的五色線介紹THE FIVE-
COLORED THREADS OF THE DRAGON 
BOAT FESTIVAL

• 五色線（又稱五彩繩）是端午節的重要習俗之一，由青（藍）、紅、
黃、白、黑五種顏色的絲線組成，象徵五行（金、木、水、火、
土），具有驅邪避凶、保平安的意涵。佩戴五色線可以保護不受邪
氣侵擾。

• The Five-Colored Threads (五色線, wǔ sè xiàn) are a traditional custom 

of the Dragon Boat Festival. Made of five colors—blue (or green), red, 

yellow, white, and black—they represent the five elements in Chinese 

philosophy: wood, fire, earth, metal, and water. These threads are believed 

to ward off evil and offer protection.

• Wearing the threads during the Dragon Boat Festival is thought to help 

people stay safe and healthy.



📿七姓結幸運手環
SEVEN-SURNAME LUCKY BRACELET

• 🧵文化背景
相傳七位姓氏不同的婦女各捐一段線，一起編織手環，象徵集眾人
之力祈求幸福。
Cultural Background
According to folklore, seven women with different surnames each 
contributed a piece of thread to weave a bracelet together, symbolizing 
unity and collective blessings for happiness.

• 🧶編織方式（簡易版）
找7位姓氏不同的同學，每人各打一個單結(正中先打一個結，左邊三
個結，右邊三個結)，七人共打七個結。 配戴於手腕，祈求平安與好
運。

• Simple Weaving Method
Find 7 classmates with different surnames. Each person ties one simple 
knot on the thread—one in the center, three on the left, and three on 
the right—making a total of seven knots.
Wear the bracelet on your wrist to bring peace and good luck!



📿五色平安手環
SEVEN-SURNAME LUCKY BRACELET

• 📜傳統意涵

端午節配戴五色線，是驅毒避邪的重要習俗。

• Traditional Meaning

Wearing five-colored threads during the Dragon Boat Festival is an 

important tradition believed to ward off evil and protect against 

disease.

• 🧶編織方式（簡易版）

請參閱下方Youtube連結or QRcode

https://www.youtube.com/watch?v=7W-Kb3McZxQ

• Simple Weaving Method

Please refer to the YouTube link below.

https://www.youtube.com/watch?v=7W-Kb3McZxQ

VIDEO LINK



謝謝參與
活動結束

THANK YOU!
SEE YOU NEXT TIME 


